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Socialudvalget har i brev af 22. april 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 240 (SOU
alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette 
Frederiksen (S).

Spørgsmål nr. 240:
”Hvad er ministerens holdning til, at københavnere med lav indkomst ikke får til-
skud til den medicin, de har behov for, på trods af, at undersøgelser viser, at perso-
ner med lav indkomst er mere syge end andre, jf. artikel i Politiken den 19. marts 
2009?”

Endeligt svar:
Reglerne for tilskud til medicin er indrettet således, at alle borgere har mulighed for 
at ansøge om medicintilskud. Derfor vil jeg også indledningsvis slå fast, at reglerne 
om tilskud til medicin forudsætter, at der laves en individuel og konkret vurdering 
af ansøgers økonomiske forhold. 

I spørgsmålet henvises der til en artikel i Politiken, som jeg gerne vil benytte lej-
ligheden til at kommentere. Jeg kan oplyse, at der ikke foretages registrering af, 
hvor mange der får afslag på ansøgning om medicintilskud efter aktivloven. Derfor 
eksisterer der ikke et grundlag for at vurdere, hvor stor en andel af de potentielt be-
rettigede, der rent faktisk får tilskud. Og det er således heller ikke muligt på for-
hånd at konkludere, hvem der er berettiget. Det er derfor forkert, når det bliver 
nævnt, at ”Det er overraskende få, som får tilskuddet, selvom de er berettigede.” 

Kommunerne har i det omfang, de er i kontakt med de pågældende borgere, pligt til 
at rådgive og vejlede i alle spørgsmål vedrørende den sociale lovgivning, herunder 
om mulighederne for at ansøge om tilskud til enkeltudgifter.

Derfor synes jeg også, at det er et godt initiativ, når Københavns Kommune afsæt-
ter en halv million kr. til oplysning om mulighederne for at ansøge om tilskud til 
medicin.
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Det er vigtigt, at netop de mennesker, der er økonomisk vanskeligt stillede, er be-
kendte med de muligheder, der er for at få hjælp til bl.a. udgifter til medicin.

Venlig hilsen

Inger Støjberg


